

အကြောင်းတစ်ခုခုကြောင့် ငယ်စဉ်က ကုသိုလ်ကောင်းမှု ပြုရန် မေ့လျော့နေခဲ့သော်လည်း နောင်ကြီးပြင်းလာသော အခါ သူတော်ကောင်းပညာရှိတို့၏ အဆုံးအမကိုရ၍ မမေ့ မလျော့ဘဲ ကောင်းမှုကုသိုလ်ပြုခြင်းဖြင့် ကြီးမားသော မဂ်ဗိုလ်အကျိုးကိုရနိုင်၏။ ထိုသို့ပြုနိုင်ခြင်းကို မြတ်စွာဘုရားသည် ချီးမွမ်းတော်မူ၏။
လောကဝင်(ဓမ္မပဒ-၁၇၂)

ဒုတိယအကြိမ် ပြည်သူ့လွှတ်တော် (၁၇)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး အောင်မြင်စွာ ကျင်းပပြီးစီး



ဒုတိယအကြိမ် ပြည်သူ့လွှတ်တော် (၁၇)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး ၁၂ ရက်မြောက်နေ့ ကျင်းပစဉ်။

နေပြည်တော်၊ ဩဂုတ် ၂၇
ယနေ့ကျင်းပသည့် ဒုတိယအကြိမ် ပြည်သူ့လွှတ်တော် (၁၇)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး ၁၂ ရက်မြောက် နေ့တွင် ကြယ်ပွင့်ပြဿနာများ မေးမြန်းဖြေကြားခြင်း၊ အဆိုတစ်ခု ဆွေးနွေးခြင်းနှင့် ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတီခွန်မြတ်က နှုတ်ခွန်းဆက် စကားပြောကြားခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ကြသည်။
အစည်းအဝေးတွင် မင်းတုန်း မဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါ်ခင်သန်းနု၏ ပြည်ပ ရောက်အလုပ်သမားများမှ ပြည်ပတွင် မွေးဖွားခဲ့သော ကလေးသူငယ်များကို အိမ်ထောင်စုလူဦးရေစာရင်း ပုံစံ (၆၆/၆) ထဲသို့ ဖြည့်သွင်းနိုင်ရန် မည်သို့ ဆောင်ရွက်ပေးမည်ကို သိလိုခြင်း မေးခွန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့ အင်အားဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမြင့်ကြိုင်က မြန်မာနိုင်ငံသား ဥပဒေနှင့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများအရ နိုင်ငံတော်ပြင်ပတွင် မွေးဖွားသည့် မွေးဖွားကြောင်း မှတ်ပုံတင်ခြင်း ကို မြန်မာနိုင်ငံသုံး (သို့မဟုတ်) ကောင်စစ်ဝန်ရုံးမှတစ်ဆင့် ပြည်ပ ရောက်မိဘများ လျှောက်ထားလာပါ က စာမျက်နှာ ၄ ကော်လံ ၁ သို့ ❖

မြောက် ယနေ့ ဖတ်စရာ

နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေး ဆောင်ရွက်ချက်မှတ်တမ်းစာအုပ်များ မိတ်ဆက်ပြန်ချိန် အခမ်းအနား ကျင်းပ

စာမျက်နှာ » ၉

COVID-19 ရောဂါ စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှုနှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း

စာမျက်နှာ » ၁၇

စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာန အခွန်ထမ်းပြည်သူသို့ အသိပေးကြေညာချက်

၁။ ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာနသည် COVID-19 ကာလအတွင်း ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်လိုသူများအတွက် လွယ်ကူမြန်ဆန်သော ဝန်ဆောင်မှုများရရှိနိုင်စေရန် ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် စီမံချက်အဖွဲ့ရုံးတစ်ရုံးအား ၁၇-၈-၂၀၂၀ ရက်နေ့တွင် ရန်ကုန် တိုင်းဒေသကြီး အခွန်ဦးစီးဌာနမှူးရုံး၌ စတင်ဖွင့်လှစ်၍ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါသည်။

၂။ အဆိုပါ စီမံချက်အဖွဲ့ ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အခွန်ထမ်းပြည်သူများအနေဖြင့် စိုးရိမ်ပူပန်မှုများရှိနေကြောင်း သိရှိရသည့်အတွက် ယင်းစီမံချက်ရုံးသည် အစုရှယ်ယာရှင်ဟောင်းများ၏ ယခင်ထည့်ဝင်ခဲ့သည့် အစုရှယ်ယာများကို စီစစ်ရန် ဆောင်ရွက်သည့်စီမံချက်ရုံးမဟုတ်ကြောင်း ရှင်းလင်းအသိပေးအပ်ပါသည်။

၃။ စီမံချက်ရုံးဖွင့်လှစ်ဆောင်ရွက်ခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်များမှာ အောက်ပါအတိုင်း ဖြစ်ပါသည်-

- (က) ၂၀၁၉ ခုနှစ် ပြည်ထောင်စု၏ အခွန်အကောက်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၂၅ အရ ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွက် စည်းကြပ်မှုမှလွတ်ကင်းနေသော ဝင်ငွေအပေါ် ကောက်ခံသည့် ဝင်ငွေခွန်နှုန်းထားများကို သက်သာခွင့်ပြုထားရာ အဆိုပါ သက်သာခွင့်များကို ဘဏ္ဍာရေးနှစ်မကုန်မီ အချိန်မီစားနိုင်စေရန်၊
- (ခ) အစုရှယ်ယာထည့်ဝင်ငွေများအပေါ် စည်းကြပ်မှုခံယူလိုသော အစုရှယ်ယာရှင်များအနေဖြင့် မြို့နယ်အခွန်ဦးစီးဌာနမှူးရုံးအသီးသီးသို့ သွားရောက်၍ ဆောင်ရွက်ရခြင်းအစား တစ်နေရာတည်း၌ လွယ်ကူမြန်ဆန်သော ဝန်ဆောင်မှုများ (One Stop Service)ကို ရရှိနိုင်စေရန်၊
- (ဂ) အစုရှယ်ယာအသစ်ထပ်မံထည့်ဝင်သည့် အစုရှယ်ယာရှင်များအနေဖြင့် စည်းကြပ်မှုခံယူခြင်းကို တစ်နေရာတည်းတွင် လွယ်ကူမြန်ဆန်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်၊
- (ဃ) ယခင်က အစုရှယ်ယာထည့်ဝင်ခဲ့သော်လည်း အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် စည်းကြပ်မှုခံယူခြင်းမရှိသေးသည့် အစုရှယ်ယာရှင်များအနေဖြင့်လည်း မိမိ၏ ဆန္ဒအလျောက် စည်းကြပ်မှုခံယူခြင်းကို လွယ်ကူမြန်ဆန်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်၊
- (င) အစုရှယ်ယာထည့်ဝင်မှုများကို တစ်နေရာတည်းတွင် စည်းကြပ်မှုဆောင်ရွက်ခြင်းအားဖြင့် စည်းကြပ်မှုများကို မျှတစေရန်နှင့် တစ်ပြေးညီဖြစ်စေရန်။

ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာန စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာန

C B BANK

ကနဦးပေးသွင်းငွေ အနည်းဆုံး **30%**

ရှိရုံဖြင့် CB Bank ၏ Home Loan ကိုရယူနိုင်ပါပြီ။

www.cbbank.com.mm (95-1) 2317770

မြန်မာ့

စေတနာ၊ မေတ္တာအကျိုးရလဒ်များခံစား

ဝေဒနာရှင်တစ်ဦးအား ဖြူစင်သည့်မေတ္တာ၊ စေတနာဖြင့် အထူးဂရုစိုက် ပြုစုပေးပါက ရောဂါဝေဒနာ ပိုမိုသက်သာလာသလို ခံစားကြရပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ စတင်ဖြစ်ပွားချိန်မှစ၍ ယနေ့ အချိန်ကာလအထိ နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ ဦးဆောင်မှုဖြင့် ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများ၊ သက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ၊ စေတနာရှင်ပြည်သူများ အားလုံး မွန်မြတ်သောစေတနာဖြင့် နီးကြားတက်ကြွစွာ အားတက်သရောပိုင်းဝန်း လက်တွဲ ဆောင်ရွက်နေကြသည်ကို မြင်တွေ့ရသည်မှာ ဝမ်းမြောက်

ဂုဏ်ယူဖွယ်ရာ၊ စိတ်နှလုံးချမ်းမြေ့ဖွယ်ရာဖြစ်ပေသည်။ ရောဂါဖြစ်စဉ်မှာ စိုးရိမ်ဖွယ်ရာဖြစ်သော်လည်း စေတနာမေတ္တာကြောင့် စိုးရိမ်စိတ်များ လျော့ကျစေပါသည်။

အထူးသဖြင့် ရောဂါဝေဒနာရှင်များအတွက် မွန်မြတ်ဖြူစင်သော စိတ်စေတနာအပေါင်းအစုများကြောင့် ရောဂါတစ်ဝက်ပင် သက်သာ ပျောက်ကင်းသကဲ့သို့ ဖြစ်စေပါသည်။ လက်တွေ့တွင်လည်း ရောဂါများ လျော့နည်းသက်သာပျောက်ကင်းသလို ရောဂါပိုမိုဖြစ်လာလျှင်လည်း မနားအမြန်ထက်သန်စွာဖြင့် ကိုယ်စွမ်းညာဏ်စွမ်းရှိသူ၊ နိုင်ငံတော်၏ အထောက်အပံ့အကူအညီအားတိုက်ဆောင်ရွက်ကြသည်ကို မြင်တွေ့

နေရသည်မှာ အားတက်ဖွယ်ဖြစ်သည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြစ်ပွားနေချိန်တွင် ရောဂါသက်သာပျောက်ကင်းရေး အတွက် စေတနာ၊ မေတ္တာဖြင့် အပြန်အလှန်စောင့်ရှောက်ကုသမှု ပြုကြသည်ကို ဝမ်းမြောက်ဖွယ်မြင်တွေ့ရသည်။ ကျန်းမာရေးပညာရှင်များ၏ သုတေသနပြု စမ်းသပ်ထုတ်ဖော်မှုကိုလည်း အသိအမှတ်ပြု ဂုဏ်ပြုရမည် ဖြစ်သည်။ ကိုဗစ်-၁၉ ကို ဖြစ်ပွားစေသည့် ဗိုင်းရပ်စ်ပိုး၏ မျိုးဗီဇတစ်ခုလုံးကို စစ်ဆေးနိုင်သည့်အတွက် ရောဂါကူးစက်ပျံ့နှံ့မှု ပုံသဏ္ဍာန်၊ အခြားနိုင်ငံများ တွင် ဖြစ်ပွားသည့်ရောဂါပိုးနှင့် တူညီမှုရှိ၊ မရှိနှင့် ရောဂါပြင်းထန်စေနိုင်မှု ပမာဏတို့ကိုသိရှိနိုင်သဖြင့် ရောဂါ၊ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်မှုလုပ်ငန်းတွင် အထောက်အကူများစွာဖြစ်စေသည်။

ယခုအခါကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကို ကုသရန်အတွက် သီးသန့်ကုထုံးမရှိသေး ပါ။ ထို့ကြောင့် လူနာများအား အကောင်းဆုံးကုသမှုပေးနိုင်ရန်အတွက် ပြန်လည်သက်သာကောင်းမွန်သွားသော ကိုဗစ်-၁၉ လူနာ၏ သွေးရည် ကြည်ဖြင့် ရောဂါပြင်းထန်သော ကိုဗစ်-၁၉ လူနာ ရှစ်ဦးကို အောင်မြင်စွာ ကုသပေးနိုင်ခဲ့သည်။ ကိုယ်ချင်းစာစိတ်ကြီးစွာ၊ စေတနာပြည့်ဝစွာဖြင့် လူနာအချင်းချင်းအပေါ် သွေးရည်ကြည်လှူဒါန်းခဲ့မှုကို ကျေးဇူးတင်

ဂုဏ်ယူလေးစားမိသလို စမ်းသပ်ကုသပေးသော ကျန်းမာရေးပညာရှင်များကို လည်း ဂုဏ်ယူအသိအမှတ်ပြုရမည်ဖြစ်သည်။ ထိုသို့ ဇီဝတဓာန်ကုသိုလ်ပြု အလှူရှင်များစွာ လိုအပ်ပါသည်။

ပြီးခဲ့သည့်ရက်သတ္တတစ်ပတ်မှစ၍ ရခိုင်ပြည်နယ် စစ်တွေမြို့နယ်တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပိုးတွေ့ရှိမှု မြင့်မားလာသဖြင့် ပြည်သူများ စိုးရိမ်ပူပန်မှု မြင့်မားလာသည့်ဆိုသော်လည်း ရောဂါသက်သာပျောက်ကင်းချမ်းသာရေး အတွက် စေတနာရှင်များက ကူညီစောင့်ရှောက်ပေးရန် အသင့်ရှိနေသည်။ ရခိုင်ပြည်နယ်၏ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ကုသ၊ ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်း များ၌ ကိုယ်တိုင်ဆန္ဒအလျောက် ယာယီတာဝန်ထမ်းဆောင်မည့် စေတနာ ရှင် ဆရာဝန်၊ သူနာပြုနှင့် စေတနာရှင်များ တဖွဲ့ဖွဲ့ပေါ်ထွက်လာသည်မှာ အားတက်စရာဖြစ်သည်။ ရခိုင်ပြည်နယ်သည် လက်ရှိတွင် နိုင်ငံတကာ နယ်ပယ်၌ အရေးကြီးသောပြည်နယ်ဖြစ်၍ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဦးဆောင်မှုဖြင့် အားတက်သရော ကူညီဆောင်ရွက်ပေးနေကြသဖြင့် မည်သည့်အခြေအနေဖြစ်စေ စိတ်ပျက်လက်လျှော့ဖွယ်ရာမရှိပါ။

နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် နိုင်ငံအတွက် အရေးကြီးကိစ္စပေါ်ပေါက် လာသောအခါ ပြည်သူနှင့်အတူ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်းသည် အထိရောက် ဆုံးဖြစ်သည်ဟု ယုံကြည်ထားသည်။ အရေးကြီးလျှင် စေတနာ့ဝန်ထမ်း ဆောင်ရွက်ပေးတတ်သည့် အလေ့အထသည် မြန်မာနိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားများ၏ ချစ်စရာကောင်းသော အလေ့အထဖြစ်သည်။ ယခုအခါ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ စေတနာ့ဝန်ထမ်းအဖွဲ့များ စစ်တွေတွင် သွားရောက်ကူညီ ဆောင်ရွက်နေကြ သည်။ နိုင်ငံတော်အစိုးရကလည်း ကူညီထောက်ပံ့ဆောင်ရွက်ပေးသည်။ အလှူရှင်များကလည်း ပါဝင်ကူညီလှူဒါန်းပေးနေကြသည်။

သို့ဖြစ်ရာ မြန်မာနိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားများ တိုင်းရင်းသားပြည်သူများ အားလုံး တက်ညီလက်ညီ စေတနာမေတ္တာထက်သန်စွာဖြင့် ဆက်လက် လက်တွဲဆောင်ရွက်နိုင်ကြပါလျှင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ စိန်ခေါ်မှုများကို သာမက အခြားသော မည်သည့်စိန်ခေါ်မှုကိုမဆို ကျော်လွှားလွန်မြောက်နိုင် မည်ဟု အလေးအနက်ယုံကြည်ပါသည်။ ။

ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးထွန်းထွန်းဟိန် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအတွက် မဲဆန္ဒနယ်ဆိုင်ရာ အချက်အလက်များ မိတ်ဆက်ခြင်းအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြား

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂၇

လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအတွက် မဲဆန္ဒနယ်ဆိုင်ရာ အချက်အလက်များ မိတ်ဆက်ခြင်းအခမ်းအနားကို ယနေ့မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ လွှတ်တော်အဆောက်အအုံ ဧမ္မာသီရိဆောင် Learning Center (Room-1) ၌ ကျင်းပရာ လွှတ်တော်များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက် ရေးအဖွဲ့ JCC ဥက္ကဋ္ဌ၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးထွန်းထွန်းဟိန် တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြားသည်။

အခမ်းအနားတွင် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌက လွှတ်တော်ကိုယ်စား လှယ်များအတွက် သက်ဆိုင်ရာမြို့နယ်များ၏ အချက်အလက်များကို အနီးစပ် ဆုံး ပြုစုထားရှိပါကြောင်း၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအနေဖြင့် မိမိတို့ မဲဆန္ဒနယ်များမှာ လိုအပ်သည့် လူဦးရေသန်းခေါင်စာရင်း၊ ကျန်းမာရေး၊ ပညာ

ရေး၊ စီးပွားရေး၊ မြေယာကိစ္စရပ်များကို အဓိကသတင်းအချက်အလက် အရင်းအမြစ် သုံးခုဖြစ်သည့် မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန၊ ပြည်သူ့ အင်အားဦးစီးဌာန၊ အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အား ဦးစီးဌာန၊ ကုလသမဂ္ဂလူဦးရေရန်ပုံအဖွဲ့ (UNFPA) Website စာမျက်နှာများ မှရယူပြီး UNDP/ IPU နှင့် လွှတ်တော်ရုံးများရှိ သုတေသနဌာနမှ ဝန်ထမ်းများ ပူးပေါင်း၍ အချက်အလက်များကို ရှာဖွေပြုစုထားရှိသည့် စာအုပ်ဖြစ်သည့် အတွက် ကိုယ်စားလှယ်များ အထောက်အပံ့ရရှိနိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အဆိုပါ စာအုပ်ကို အသုံးပြု၍ မိမိတို့ဒေသအတွက် အကျိုးရှိရှိ အောင်မြင်စွာအသုံးချ နိုင်ပါစေကြောင်း ပြောကြားသည်။

အခမ်းအနားသို့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ UNDP/IPU မှ တာဝန်ခံများ နှင့် လွှတ်တော်ရုံးများမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။ သတင်းစဉ်



MYANMAR Digital News Presented by NPL www.mdn.gov.mm

သင့်စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ အောင်မြင်ဖို့ ကြေးမုံသတင်းစာတွင် ကြော်ငြာဖို့

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းဈေးကွက် (၂၇-၈-၂၀၂၀)
Table with exchange rates for MCB, FPB, TMH, EFR, FMI, and MTS. Includes a summary table for 'ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းမှ ရယူသည်။'

မြန်မာ့
စာတည်းမှူးချုပ် - ဦးစိုးစိုးနိုင်
စာတည်းမှူး - ဦးဝင်းနိုင်
သတင်းထောက်မှူး - ဦးမြင့်စိုး
စာတည်းများ - ဦးစန်းအောင်၊ ဦးကျော်ဇေယျာမြင့်၊ ဦးအေဝမ်းစိုး၊ ဒေါ်ခင်ခင်သက်၊ ဒေါ်ယုဝါဝါ၊ ဒေါ်သီသီမင်း၊ ဦးဟိန်းထက်လင်း၊ ဦးသက်ထွေး၊ ဦးဇော်ဝင်း၊ ဦးနိုင်လင်းကြည်၊ ဦးအောင်ကျော်ကျော်
တာဝန်ထမ်းများ - ဦးဇော်ဝင်း၊ ဦးနိုင်လင်းကြည်၊ ဦးအောင်ကျော်ကျော်
အကြီးတန်း - ဦးစိုးအောင်၊ ဦးကိုမင်း၊ ဒေါ်စန်းယုဉ်း၊ ဒေါ်နေဇာဇာထွန်း
အငယ်တန်း - ဦးအောင်ကျော်ဦး၊ ဦးအောင်ကျော်ဝင်း၊ ဦးသန်းတင်အောင်၊ ဒေါ်ခင်မိုးမိုးအောင်၊ ဒေါ်ခင်မျိုးနိုင်၊ ဒေါ်ခင်စုစုလှိုင်၊ ဦးအေးမင်းသူ၊ ဒေါ်မာမာစိုး
သတင်းထောက်များ - ဦးခင်မောင်ဝင်း၊ ဒေါ်ဇော်မာဝင်း
ဓာတ်ပုံသတင်းထောက် - ဦးခင်မောင်ဝင်း၊ သုတေသန
စာပြင် - ဦးမျိုးဝင်းနိုင်၊ ဦးရည်မွန်ခန့်အောင်နှင့်အဖွဲ့
စာမျက်နှာဖွဲ့စည်းမှုနှင့် ဒီဇိုင်း - ဒေါ်နွယ်နွယ်ထွန်း၊ ဒေါ်ချောစုဇိုင်နှင့်အဖွဲ့
အီးမေးလ်နှင့် အွန်လိုင်း - ဦးအောင်ကျော်ဖြိုး၊ ဦးချစ်ဦးနှင့်အဖွဲ့

ပြည်သူ့သာလျှင် အဓိက

ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် တရားလွှတ်တော်များ၏ (၁၉)ကြိမ်မြောက် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂၇
ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ် နှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် တရားလွှတ်တော်များ၏ (၁၉)ကြိမ်မြောက် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်း အစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် နေပြည်တော် ရှိ ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ် အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အခက်အခဲများ ဖြေလျှော့နိုင်ရန် အစည်းအဝေးတွင် ပြည်ထောင်စု တရားသူကြီးချုပ် ဦးထွန်းထွန်းဦး က တရားစီရင်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်တားဆီးရေးဆိုင်ရာ လမ်းညွှန်ချက်များ၊ နည်းလမ်းများကို လိုက်နာဆောင်ရွက်ရန်၊ တရားရုံးများ သည် အများပြည်သူ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး၊ တရားမျှတမှု လက်လှမ်းမီရေးနှင့် ဥပဒေဆိုင်ရာကဏ္ဍများ ကြန့်ကြာမှု မရှိစေရေးအတွက် တရားစီရင်ရေး လုပ်ငန်းများကို ရပ်ဆိုင်းခြင်းမပြုဘဲ ဆောင်ရွက်ရာတွင် အမှုသည်များ၊ ရှေ့နေများအပါအဝင် တရားရုံးအသုံး ပြုသူများ၏ အခက်အခဲများကို



အတတ်နိုင်ဆုံး ဖြေလျှော့နိုင်ရန်နှင့် တရားရုံးလာရောက်သူများနှင့် တာဝန် ထမ်းဆောင်သည့် တရားသူကြီးများ၊ တရားရုံးဝန်ထမ်းများကို ရောဂါ ကူးစက်မှုမှ ကာကွယ်နိုင်ရန်အတွက် မှုခင်းဆောင်ရွက်မှုနည်းလမ်းများကို ဥပဒေနှင့်အညီ သတ်မှတ်ဆောင်ရွက် ရန်၊ ရောဂါပြန့်ပွားမှုအခြေအနေသည် ဒေသတစ်ခုနှင့်တစ်ခု ကန့်သတ်မှုတို့ ကွဲပြားနိုင်သည့်အတွက် မိမိတို့အခြေ

အနေနှင့် ကိုက်ညီအောင်ဆောင်ရွက် ရန်၊ တရားရုံးများ၏ မှုခင်းသတင်း အချက်အလက်များ၊ ကြေညာချက်များ ကို သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ လူမှု ကွန်ရက်များ အသုံးပြု၍ အများ ပြည်သူ သိရှိအောင် ဆက်လက် လုပ်ဆောင်ရန် လိုအပ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ တရားရုံးက ဦးဆောင်သည့် စေ့စပ်ဖြေရှင်းရေး

အတွက် တရားမ ကျင့်ထုံးဥပဒေကို ပြင်ဆင်သည့်ဥပဒေ (မူကြမ်း) ရေးဆွဲ ပြီး ပြဋ္ဌာန်းနိုင်ရန် ဆောင်ရွက်နေမှု၊ လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာ အမှုများအား စစ်ဆေးစီရင်ရန် စီရင်ပိုင်ခွင့်များ အပ်နှင်းခြင်း၊ လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာ နည်းဥပဒေများ ထုတ်ပြန်ခြင်းနှင့် နိုင်ငံခြားတရားရုံးများ၏ စီရင်ချက် များ အသိအမှတ်ပြုခြင်း၊ အတည်ပြု ခြင်းအတွက် လျှောက်ထားလာမှုများ၊

အမှုတို့ မိတ္တူကူးခြင်း၊ သက်သေခံ ပစ္စည်းစီမံခန့်ခွဲခြင်းတို့ကို ဥပဒေ၊ နည်း ဥပဒေများ၊ ညွှန်ကြားချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ရန် မှာကြားသည်။

ယခုအစည်းအဝေးသည် ပုံမှန် ပြုလုပ်နေကျ တရားစီရင်ရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးဖြစ်ပြီး လက်ရှိဖြစ်ပေါ်နေသည့် ကိုဗစ်-၁၉ ကာလတွင် တရားစီရင်ရေး၏ လက်ရှိ တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်မှုနှင့် ကြိုတင်ပြင်

ဆင်ရန်လုပ်ငန်းများကို ဆွေးနွေးနိုင် ရန် ကျင်းပခြင်းဖြစ်သည်။

လမ်းညွှန်ချက်များနှင့်အညီ အစည်းအဝေးသို့ ပြည်ထောင်စု တရားသူကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စု တရားလွှတ်တော်ချုပ် တရားသူကြီး များ၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် တရား လွှတ်တော် တရားသူကြီးချုပ်များ၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်၊ ညွှန်ကြားရေး များချုပ်၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် များ၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးများနှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် တရားရေး ဦးစီးမှူးများ တက်ရောက်ကြပြီး ရခိုင် ပြည်နယ် တရားလွှတ်တော် တရားသူ ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်နယ်တရားရေးဦးစီး များတို့က အစည်းအဝေးသို့ ဗီဒီယို ကွန်ဖရင့်စနစ်ဖြင့် ပါဝင်တက်ရောက် ကြပြီး အစည်းအဝေးကို ကျန်းမာရေး နှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနက ထုတ်ပြန်ထားသည့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ် တားဆီးရေးဆိုင်ရာ လမ်းညွှန်ချက်များနှင့်အညီ ကျင်းပခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာခုံရုံးဥက္ကဋ္ဌ ဦးမျိုးညွန့် အာရှနိုင်ငံများ၏ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာ တရားရုံးများနှင့် အဆင့်တူအဖွဲ့အစည်းများအသင်း အဖွဲ့ဝင်များအစည်းအဝေးနှင့် စတုတ္ထအကြိမ် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာညီလာခံသို့ တက်ရောက်

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂၇
နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာ ခုံရုံးဥက္ကဋ္ဌ ဦးမျိုးညွန့်သည် ဩဂုတ် ၂၆ ရက်မှ ၂၇ ရက်အထိ ဗီဒီယိုကွန်ဖရင့်ဖြင့် ကျင်းပသည့် အာရှနိုင်ငံများ၏ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာ တရားရုံးများနှင့် အဆင့်တူအဖွဲ့အစည်းများ အသင်း (AACC- Association of Asian Constitutional Courts and Equivalent Institutions) ၏ စတုတ္ထအကြိမ် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ညီလာခံသို့ နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာခုံရုံးမှ တက်ရောက် သည်။ ဥက္ကဋ္ဌနှင့်အတူ နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာခုံရုံး အဖွဲ့ဝင် ဦးမြင့်ဝင်းလည်း ပါဝင်တက်ရောက်ခဲ့သည်။

အဆိုပါ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာညီလာခံသည် အာရှနိုင်ငံများ၏ ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာ တရားရုံးများနှင့် အဆင့်တူအဖွဲ့အစည်းများအသင်း (AACC)၏ အလှည့်ကျဥက္ကဋ္ဌ တာဝန်ထမ်းဆောင်လျက်ရှိသော ကာဇက်စတန် သမ္မတနိုင်ငံ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာကောင်စီက ၂၁ ရာစု ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး၊ လူ့တန်ဖိုးနှင့် နိုင်ငံ၏အရေးပါမှု ဟူသော ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဦးဆောင်ကျင်းပခြင်းဖြစ်သည်။

ညီလာခံသို့ ကာဇက်စတန်နိုင်ငံ သမ္မတ မစ္စတာ ကက်စ်စူဂျီမတ် တို့က ရက် အပါအဝင် အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များ၊ ကာဂျစ်စတန်နိုင်ငံ၊ ကာဇက်စတန်နိုင်ငံ၊ ကိုရီးယားနိုင်ငံ၊ မြန်မာနိုင်ငံ၊ မွန်ဂိုလီးယားနိုင်ငံ၊ ထိုင်းနိုင်ငံ၊ ရုရှားနိုင်ငံ၊ အင်ဒို နီးရှားနိုင်ငံ၊ အိန္ဒိယနိုင်ငံ စသည့် အာရှနိုင်ငံများ၏ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာ တရားရုံးများနှင့် အဆင့်တူအဖွဲ့အစည်းများအသင်းဝင် နိုင်ငံ ၁၈ နိုင်ငံတို့မှ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာတရားရုံး/ကောင်စီ/ခုံရုံးများ၏ တရားသူကြီးချုပ် များ၊ ဥက္ကဋ္ဌများ၊ တရားသူကြီးများ၊ ဥပဒေပညာရှင်များနှင့် ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ဥပဒေပ-အာရှ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာ သုံးသပ်ရေးအဖွဲ့အစည်းများ၊ အသင်းဝင်နိုင်ငံများမှ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်း များမှ ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် ကာဇက်စတန်နိုင်ငံ တက္ကသိုလ်များမှဥပဒေ



ပညာရှင်များ တက်ရောက်ကြသည်။

အဆိုပါ ညီလာခံတွင် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံ နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာခုံရုံးသည် "Challenges and the Ways of Solutions: Myanmar Experiences" ခေါင်းစဉ်ဖြင့် စာတမ်းကိုဖတ်ကြားဆွေးနွေးသည်။ အဆိုပါ ဆွေးနွေးချက်တွင် မြန်မာနိုင်ငံ၏ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေအရ ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာခုံရုံး၏ အခွင့်အာဏာအတွင်းမှ စိန်ခေါ်မှု(Challenges) များ ဖြစ်နိုင်သည့်အခြေအနေများ၊ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာခုံရုံး၏ ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေကို အနက်အဓိပ္ပာယ်ဖွင့်ဆိုမှုနှင့် ဥပဒေပြုလွှတ်တော်မှ ပြဋ္ဌာန်းခဲ့

သောဥပဒေများအပေါ် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေနှင့် ညီ၊ မညီ စိစစ်သုံးသပ်ခြင်း များနှင့်သက်ဆိုင်သည့် တင်သွင်းလွှာများ စသည့်အကြောင်းအရာများ ပါဝင်သည်။

ထို့အတူ ဩဂုတ် ၂၆ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ကျင်းပသည့် အာရှနိုင်ငံများ၏ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာတရားရုံးများနှင့် အဆင့်တူအဖွဲ့အစည်းများအသင်း (AACC) ၏ အတွင်းရေးမှူးချုပ်များ အစည်းအဝေးသို့ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးလှနေနှင့် ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးညီညီလွင်တို့ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

သတင်းစဉ်

သို့လျှောက်ရေဖြင့် နေ့စပါးနှင့် အခြားသီးနှံများ ယခင်နှစ် လျာထားပမာဏများ အတိုင်း ပြည့်မီစွာစိုက်ပျိုးရေးပေးနိုင်ရန်နှင့် သောက်သုံးရေလုံလောက်စွာ ပေးဝေနိုင်ရန်အတွက် ရေအသုံးချသူများအဖွဲ့များနှင့်အတူ ဆည်ရေကို စနစ်တကျ ချွေတာသုံးစွဲလျက်ရှိသည့်အပြင် အားလုံးသောတောင်သူလယ်သမားများ နှင့် ပြည်သူများမှလည်း မိမိတို့ဝန်ကြီးဌာနအောက်ရှိ သက်ဆိုင်ရာဌာနများနှင့် အတူ ပိုင်းဝန်းပူးပေါင်း ပါဝင်ဆောင်ရွက်ကြပါရန် အသိပေးနှိုးဆော်အပ် ပါသည်။

စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန

တောင်သူလယ်သမားများသို့ အသိပေးနှိုးဆော်ချက်

စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန၊ ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချ မှုစီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာနမှ တည်ဆောက်ထိန်းသိမ်းထားသော ရေလျှောင်တံမံ အများစုတွင် (၂၀၂၀) ပြည့်နှစ် မိုးရာသီအတွင်း စီးဝင်ရေပမာဏမှာ ယခင်နှစ် များက ကာလတူပမာဏထက် နည်းပါးလျက်ရှိသည့်အတွက် သို့လျှောက်ရေ ပမာဏမှာလည်း လျော့နည်းကျဆင်းလျက်ရှိပါသည်။

ထို့ပြင် ယခုနှစ်မိုးရာသီတွင် မိုးရွာသွန်းမှုနည်းပါးခြင်းကြောင့် ပုံမှန်မိုးစပါး စိုက်ပျိုးရေးပေးဝေခြင်းအပြင် ယခင်မိုးစပါးစိုက်ပျိုးရေးပေးဝေရန် မလိုအပ်သည့် မိုးကောင်းသောဒေသများတွင်လည်း ဖြည့်စွက်ရေးပေးဝေနေရသည့် အခြေ အနေများကြုံတွေ့နေရပါသဖြင့် ယခုနှစ် လျာထားမိုးစပါး စိုက်ပျိုးရေး ပြည့်မီစွာ ရေပေးဝေနိုင်ရန်နှင့် လာမည့်နေ့စပါးရာသီတွင်လည်း ဆည်အတွင်း ကျန်ရှိ

ပြည်တွင်းရေးရာ



စာမျက်နှာ ၄ မှ

အဆိုအား လွှတ်တော်က မှတ်တမ်းတင်စောင့်ကြည့်မည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာသည်။

ထို့နောက် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတီခွန်မြတ်က နှုတ်ခွန်းဆက် အမှာစကားပြောကြားရာတွင် ယခုအစည်းအဝေးကာလအတွင်း ကြယ်ပွင့်ပြ မေးခွန်း ၁၀၇ ခု မေးမြန်းဖြေကြားခြင်း၊ ကြယ်ပွင့်မပြမေးခွန်း ၃၃၈ ခု ဖြေကြား ခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါကြောင်း၊ အရေးကြီးအဆိုတစ်ခု အပါအဝင် အဆို ၁၃ ခု တင်သွင်းခဲ့ပြီး အတည်ပြုအဆို ၂ ခု၊ မှတ်တမ်းတင်အဆို သုံးခု၊ လက်ခံဆွေးနွေး ရန်မရှိ အဆိုတစ်ခုနှင့် ဆက်လက်ဆွေးနွေးရန် ကျန်ရှိအဆို လေးခုတို့ဖြစ်ကြပါ ကြောင်း၊ ဆွေးနွေးဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် ဥပဒေကြမ်း အမတ် ၂၀ ရှိပြီး ဥပဒေကြမ်း ရှစ်ခုကို အတည်ပြုနိုင်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ရန် ဥပဒေကြမ်း ၁၂ ခု ကျန်ရှိပါကြောင်း။

ယခုအစည်းအဝေးကာလအတွင်း တပ်မတော်သားပြည်သူ့လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ငါးဦး ကတိသစ္စာပြုခြင်း၊ လွှတ်တော်ရေးရာစွမ်းရည်မြှင့်တင်ရေး အကြံပေးအဖွဲ့၏ သက်တမ်းတိုးမြှင့်ခြင်း၊ တပ်မတော်သား ပြည်သူ့လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ငါးဦးတို့အား ကော်မတီများတွင် အဖွဲ့ဝင်များအဖြစ် အစားထိုး လဲလှယ်ဖွဲ့စည်းခြင်း၊ တပ်မတော်သား ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် သုံးဦး အား ကော်မတီများတွင် လေ့လာသူများအဖြစ် အစားထိုး လဲလှယ်တာဝန် ပေးအပ်ခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ထို့ပြင် ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစား ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကော်မတီ၏ ပဋိပစ္စည်းများ ဝယ်ယူထောက်ပံ့ဖြန့်ဖြူးရေး စီမံခန့်ခွဲမှု စနစ်ဆိုင်ရာ စုံစမ်းလေ့လာမှု အစီရင်ခံစာကိုလည်း အတည်ပြုနိုင်ခဲ့ပါ ကြောင်း၊ သုတေသနဆိုင်ရာ ဆောင်ရွက်ချက်များအနေဖြင့် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များ၏ တစ်ဦးချင်း စုံစမ်းမေးမြန်းမှု ၈ ခု ပြန်ကြားပေးခြင်းနှင့် သုတေသနစာတမ်းတို့ ၁၇ ခုကို ဖြန့်ဝေနိုင်ခဲ့ပါကြောင်း။

မိမိတို့နိုင်ငံသည် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက် ပွဲကြီးကို မကြာမီကာလတွင် ကျင်းပတော့မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ရွေးကောက်ပွဲသည် ဒီမိုကရေစီ၏ အခြေခံရေသောက်မြစ်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဒီမိုကရေစီ အုတ်မြစ်ခိုင်မာ ရန်နှင့် ပိုမိုအားကောင်းစေရန်အတွက် ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူ ပြည်သူများကလည်း စည်းကမ်းနှင့်အညီ မပျက်မကွက် ဆန္ဒမဲပေးကြရန် တိုက်တွန်းအပ်ပါကြောင်း၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအနေဖြင့်လည်း မိမိတို့မဲဆန္ဒနယ်မြေအသီးသီးတွင် ရွေးကောက်ပွဲဥပဒေနှင့်အညီ တရားသောနည်းဖြင့် ယှဉ်ပြိုင်အနိုင်ယူပြီး ပြည်သူ့ အကျိုး၊ တိုင်းပြည်အကျိုးကို ဆက်လက်ထမ်းပိုးဆောင်ရွက်သွားကြရန် တိုက်တွန်း အပ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌက ဒုတိယအကြိမ် ပြည်သူ့ လွှတ်တော် (၁၇) ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး ၁၂ ရက်မြောက်နေ့ ရပ်နား ကြောင်းနှင့် ဒုတိယအကြိမ် ပြည်သူ့လွှတ်တော် (၁၇) ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်း အဝေး အောင်မြင်စွာ ကျင်းပပြီးစီးကြောင်း ကြေညာသည်။
အေးအေးသန့် (သတင်းစဉ်)

○ စာမျက်နှာ ၄ မှ
စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန၊ မွေးမြူရေးနှင့်ကုသရေး ဦးစီးဌာနလက်အောက်ရှိ ဓာတ်ခွဲခန်းများတွင်လည်း တိရစ္ဆာန်များမှ ဖြစ်ပွား သော ခွေးရူးရောဂါ၊ ကြက်ငှက်တုပ်ကွေးရောဂါနှင့်ပတ်သက်၍ ဓာတ်ခွဲ စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့်အပြင် ရေနှင့်ရေထွက်ပစ္စည်းများတွင် အန္တရာယ်ရှိပစ္စည်းများ ပါဝင်မှုရှိ/မရှိကိုလည်း စစ်ဆေးပေးလျက်ရှိပါသည်။ COVID-19 ရောဂါရှာဖွေရေးအတွက် ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးရာတွင် အမျိုးသား ကျန်းမာရေးဌာနဓာတ်ခွဲဆိုင်ရာ(NHL)၊ ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန(DMR)၊ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲဆိုင်ရာဌာန(မန္တလေး)၊ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေး ဓာတ်ခွဲဆိုင်ရာဌာန(မော်လမြိုင်)တို့တွင် Real Time PCR နည်းဖြင့် လည်းကောင်း၊ ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး(စစ်တွေ)အပါအဝင် တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်ရှိ မြို့နယ် ၂၆ မြို့နယ်တွင် GeneXpert စက်ဖြင့်လည်းကောင်း စစ်ဆေးပေးလျက်ရှိပါသည်။ မကြာမီတွင် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲဆိုင်ရာဌာန(တောင်ကြီး)၊ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲဆိုင်ရာဌာန (လားရှိုး)တို့ကို တိုးချဲ့ဖွင့်လှစ်ပြီး ရောဂါရှာဖွေရေးစစ်ဆေးရေးလုပ်ငန်းများကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ထားပါသည်။ လက်ရှိဆောင်ရွက်လျက်ရှိတဲ့ PCR ဓာတ်ခွဲခန်းများအနေဖြင့် ကမ္ဘာ့ ကျန်းမာရေးအဖွဲ့၏ အရည်အသွေးစစ်ဆေးရေးစီမံချက်(External Quality Assessment Program - EQAP)တွင် ပါဝင်ကာ ဓာတ်ခွဲအရည်အသွေး စစ်ဆေးခြင်းများကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ အမျိုးသားကျန်းမာရေး ဓာတ်ခွဲဆိုင်ရာဌာန၏ စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ခြင်းလုပ်ငန်းတွင် ဓာတ်ခွဲ ဝန်ထမ်းများကို Quality Biosafety and Biosecurity အပါအဝင် အခြား စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ခြင်းသင်တန်းများကိုလည်း ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိ ပါသည်။ Laboratory Network Strengthening အနေဖြင့် နိုင်ငံတစ်ဝန်း ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးများဓာတ်ခွဲခန်းများ၏ သတင်းအချက်အလက်များ ပေးပို့မှုပုံစံကွန်ရက်ချိတ်ဆက်ခြင်း သင်တန်းပေးခြင်းဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများ အပါအဝင် အခြားလုပ်ငန်းများလည်း ပါဝင်လျက်ရှိပါကြောင်း ဥက္ကဋ္ဌကြီး မှတ်ဆင့် လေးစားစွာဖြေကြားအပ်ပါတယ်။ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါ တယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ ။ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ ၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ ပြည်သူ့ လွှတ်တော်ဆိုင်ရာနည်းဥပဒေ ၁၅၀ အရ နိုင်ငံသားများအတွက် အကျိုး ဖြစ်ထွန်းစေတဲ့ မေးခွန်းနှင့် ဖြေကြားချက်ဖြစ်တဲ့အတွက် နိုင်ငံတော်ပြန်တမ်း တွင်ထည့်သွင်းခြင်းနှင့် နိုင်ငံပိုင်သတင်းစာများတွင် ဖော်ပြသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးပြောကြားလိုပါတယ်။ **သတင်းစဉ်**

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးစိုးဝင်း အာရှဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်၏ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ Country Director Mr. Newin Sinsiri နှင့် Virtual Meeting ဖြင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂၇
စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့် စက်မှုဝန်ကြီး ဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးစိုးဝင်း သည် ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် အာရှ ဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်၏ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ Country Director Mr. Newin Sinsiri နှင့် နေပြည်တော်ရှိစီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေး နှင့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ Virtual Meeting ဖြင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေး သည်။
တွေ့ဆုံစဉ် မြန်မာနိုင်ငံ၌ Credit Guarantee Corporation (CGC) တည်ထောင်နိုင်ရေးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အာရှဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်မှ လိုအပ်သည့် ငွေကြေးအကူအညီနှင့် နည်းပညာပံ့ပိုးပေးခြင်းဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ လိုအပ် သည့် ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များနှင့် ဝန်ထမ်းများ ခေါ်ယူခန့်ထားရေး ဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ ရည်မှန်းထား သည့် အချိန်ကာလအတွင်း အချိန်မီ



ပြီးစီးအောင် ဆောင်ရွက်သွားမည့် ကိစ္စရပ်များနှင့် အာရှဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ် နှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမည့် ကိစ္စရပ်များအား ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။
အဆိုပါတွေ့ဆုံပွဲသို့ စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာန နှင့် ဦးစိုးဝင်းအဖွဲ့ဝင်များပါ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။
သတင်းစဉ်

၂၀၂၀-၂၀၂၁ ခုနှစ် ငါးဖမ်းရ ရာသီ၊ ငါးဖမ်းရ ရေယာသတ်မှတ်ခြင်းနှင့် ပင်လယ်ငါးလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ အစည်းအဝေးကျင်းပ



နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂၇
၂၀၂၀-၂၀၂၁ ခုနှစ် ငါးဖမ်းရရာသီ၊ ငါးဖမ်းရ ရေယာသတ်မှတ်ခြင်းနှင့် ပင်လယ်ငါးလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ အစည်း အဝေးကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက နေပြည်တော်ရှိ ရုံးအမှတ်(၃၆)၅၂ ကျင်းပ သည်။
အစည်းအဝေးသို့ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီး ဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ အောင်သူ၊ လွှတ်တော်ရေးရာကော်မတီ များမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ အမြဲတမ်း အတွင်းဝန်နှင့် ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ တပ်မတော်(ရေ)နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ရေကြောင်းရတပ်မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ ငါးလုပ်ငန်းအဖွဲ့ချုပ်နှင့် ညီနောင်အသင်းများမှ တာဝန်ရှိသူ များ၊ ကမ်းရိုးတန်းဒေသ တိုင်းဒေသကြီး နှင့် ပြည်နယ်တို့မှ ငါးလုပ်ငန်းဦးစီး ဌာနမှူးများ တက်ရောက်ကြသည်။
အစည်းအဝေးတွင် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင်သူက မြန်မာ့ ပင်လယ် ငါးလုပ်ငန်းရေပြင်အတွင်း နေဝန်ဆောင် Dr. Fridtjof Nansen ၏

ထိုင်းနှင့် ဗီယက်နမ်နိုင်ငံတို့ကို ဥရောပ သမဂ္ဂ ကာ Yellow Card ပြသအရေးယူ သည့် ဖြစ်စဉ်များရှိခဲ့သဖြင့် ငါးဖမ်း စွမ်းအားစု ငါးဖမ်းလေ့များ တိုးမြှင့် ပေးရန် အခက်အခဲရှိပါကြောင်း ပြောကြားသည်။
ယနေ့ အစည်းအဝေးတွင် လွှတ်တော်ရေးရာကော်မတီများမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ဌာနဆိုင်ရာနှင့် ငါးလုပ်ငန်းဆိုင်ရာအသင်းအဖွဲ့ တာဝန် ရှိသူများက ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ခုနှစ် ငါးဖမ်းရ ရာသီ၊ ငါးဖမ်းရ ရေယာ သတ်မှတ်ခြင်းနှင့် ပင်လယ်ငါးလုပ်ငန်း ဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို သက်ဆိုင်ရာ ကဏ္ဍများအလိုက် ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။
မြန်မာ့ပင်လယ် ငါးလုပ်ငန်းရေပြင် အတွင်း ငါး၊ ပုစွန်သယ်စာတည်ရှိမှု ကို နေဝန်ဆောင်သူ သုတေသနရေယာဉ် Dr. Fridtjof Nansen ၏ ၂၀၁၃ ခုနှစ် နှင့် ၂၀၁၅ ခုနှစ်တို့တွင် သုတေသနပြု တွေ့ရှိချက်များအရ ၁၉၇၉-၁၉၈၀ ပြည့်နှစ်တွင် အမြင့်ဆုံးငါးဖမ်းဆီး ထုတ်လုပ်နိုင်မှု MSY မှာ တန်ပေါင်း ၁ သမ ၀၅ သန်းရှိရာမှ လက်ရှိတွင် ဖမ်းဆီးခွင့်ပြုနိုင်မှုမှာ တန်ပေါင်း သုည ၁ သမ ၁ သန်းသာဖြစ်ကြောင်း၊ Dr. Fridtjof Nansen သုတေသန ရေယာဉ် ဖြင့်ပင် ၂၀၁၈ ခုနှစ်တွင် ထပ်မံသုတေ သနပြု လေ့လာတွေ့ရှိချက်များအရ ရေပေါ်လွှာ ငါးသယ်စာတမှာ ၁၉၇၉- ၁၉၈၀ ပြည့်နှစ်တွင် တန်ချိန် ၁ သန်းခန့် ရှိရာမှ ၂၀၁၃-၂၀၁၅ နှင့် ၂၀၁၈ ခုနှစ် များ၏ ရေပေါ်လွှာ ငါးထုထည်ပမာဏ မှာ တန်ချိန် သုည ၁ သမ ၁၅၅ သန်း သာရှိသဖြင့် ၈၀ ရာခိုင်နှုန်းခန့် လျော့နည်းသွားကြောင်း၊ ရေအောက် ငါးမှာ ယခင်က တန်ချိန် သုည ၁ သမ ၅၇၅ သန်း ရှိရာမှ လက်ရှိတွင် တန်ချိန် သုည ၁ သမ ၃၀၆ သန်းသာရှိသဖြင့် ၆၀ ရာခိုင်နှုန်းခန့် လျော့နည်းသွား ကြောင်း သိရသည်။ **သတင်းစဉ်**

သုတေသနပြု လေ့လာတွေ့ရှိချက် များအရ ဖမ်းဆီးခွင့်ပြုနိုင်မှုမှာ မက်ထရစ်တန် ၁ သိန်းဖြစ်သော် လည်း လက်ရှိတွင် တန်ချိန် ၃ သန်း နီးပါး ဖမ်းဆီးထုတ်လုပ်နေခြင်း၊ FAO နှင့် World Bank တို့၏ ရေငန်ငါး ဖမ်းဆီးထုတ်လုပ်မှုအပေါ် သုံးသပ် တင်ပြချက်များအရ ငါးအလွန်အကျွံ ဖမ်းဆီး ထုတ်လုပ်နေခြင်းတို့ကြောင့် စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများနှင့် အညီ ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်သွားရန်နှင့် ငါး သယ်စာတမပြုန်းတီးရေးကို ပိုင်းဝန်း ထိန်းသိမ်းကြရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ ငါးလုပ်ငန်းများ စီမံခန့်ခွဲရာတွင် နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများ ဒေသ ဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းများ၌ အဖွဲ့ဝင် နိုင်ငံအဖြစ် ပါဝင်ဆောင်ရွက်ထား သည့်နှင့်အညီ ယင်းအဖွဲ့အစည်းများ၏ ကတိကဝတ်စည်းမျဉ်းများကို လိုက်နာ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ တရားမဝင် ငါးဖမ်းဆီးမှု တိုက်ဖျက်ရေး Combat IUU Fishing ဆိုင်ရာ စည်းမျဉ်း စည်းကမ်းများကို အကောင်အထည် ဖော် ဆောင်ရွက်သည့်အနေဖြင့် ငါးဖမ်းရေယာဉ် စောင့်ကြည့်ထိန်းချုပ်

ရေးစနစ် VMS ကို ကျင့်သုံးဆောင်ရွက် ပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့အပြင် Safety at Sea ပင်လယ်ပြင်တွင် ဘေးကင်း လုံခြုံရေး စည်းကမ်းသတ်မှတ်ချက် များ၊ ILO ကချမှတ်ထားသည့် ငါး လုပ်ငန်းကဏ္ဍတွင် အလုပ်လုပ်ကိုင်ခြင်း ဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက် အမှတ် 188 (Convention concerning work in Fishing Sector) နှင့် တိုက်တွန်းချက် Recommendation 199 တို့ကိုလည်း လိုက်နာဆောင်ရွက်ရန် ငါးလုပ်ငန်း ဦးစီးဌာနက လိုအပ်သည့် စည်းမျဉ်း စည်းကမ်းများကို ချမှတ်ဆောင်ရွက် သွားရမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြား သည်။
ယင်းနောက် ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးဝေလင်းမောင် က ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနအနေဖြင့် ၂၀၁၈ နှင့် ၂၀၁၉ ခုနှစ် ငါးဖမ်းရရာသီ များ၌ ငါးဖမ်းရေယာဉ်များကို ရာခိုင်နှုန်း ပြည့် ငါးဖမ်းရရရာသီ၊ ငါးဖမ်းရ ရေယာသတ်မှတ် ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်း အတွက် ရလဒ်ကောင်းများ ရရှိခဲ့ပါ ကြောင်း၊ အာဆီယံဒေသတွင်းရှိ နိုင်ငံ များဖြစ်သော ကမ္ဘောဒီးယား၊ ဖိလစ်ပိုင်၊



အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကို
၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် နိုဝင်ဘာလ ၈ ရက်တွင် ကျင်းပမည်

- ရွေးကောက်ပွဲများသည် -**
- ဒီမိုကရေစီ၏ အခြေခံဖြစ်သည်။
 - ဒီမိုကရေစီရှင်သန်စေရေး၏ ရေသောက်မြစ်ဖြစ်သည်။
 - ဒီမိုကရေစီဖြစ်ထွန်းရေး၏ ပင်စည်ပင်မဖြစ်သည်။

သက်ဆိုင်ရာလွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲဥပဒေပုဒ်မ ၅၉ (ဇ) အရ သူတစ်ပါးအယောင်ဆောင်၍ ဆန္ဒမဲလက်မှတ် သို့မဟုတ် ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ်ကို လာရောက်တောင်းဆိုခြင်း သို့မဟုတ် ဆန္ဒမဲပေးခြင်း မပြုရာ ကျူးလွန်ပါက တစ်နှစ်ထက်မပိုသော ထောင်ဒဏ်ဖြစ်စေ ကျပ်တစ်သိန်း ထက်မပိုသော မြေဒဏ်ဖြစ်စေ၊ ဒဏ်နှစ်ရပ်လုံးဖြစ်စေ ကျူးလွန်နိုင်သည်။

ဒလမြို့နယ်၌ မသန်စွမ်းသူများနှင့် သက်ကြီးရွယ်အိုများ
မဲပေးနိုင်ရန် ဝှီးခွဲများ ထားရှိပေးသွားမည်

ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၂၇
၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် နိုဝင်ဘာ ၈ ရက်တွင် ကျင်းပမည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေ ရွေးကောက်ပွဲကြီး အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် မဲဆန္ဒရှင်အမည်စာရင်းများ မှန်ကန်စေရေးနှင့် မဲပေးပိုင်ခွင့် မဆုံးရှုံးစေရေး လုပ်ငန်းညှိနှိုင်း အစည်းအဝေးကို ယနေ့ မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီး ဒလမြို့နယ် သီရိဇေယျ နော်ရထာခန်းမ၌ ပြုလုပ်ရာ မြို့နယ်ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာ များမှတာဝန်ရှိသူများ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

တွေ့ဆုံပွဲတွင် မြို့နယ်ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမျိုးသိန်းက “ဒလမြို့နယ်မှာ မဲပေးခွင့်ရှိသူပေါင်း ၁၂၀၀၀၀ ကျော်ရှိတယ်။ ဆန္ဒမဲပေးခွင့်ရှိသူတွေထဲမှာ မသန်စွမ်းတွေနဲ့ သက်ကြီးရွယ်အိုတွေပါမယ်။ မသန်စွမ်း မဲပေးခွင့်က စုစုပေါင်း ၂၀၀ ကျော်ရှိပါတယ်။ သူတို့အတွက်လည်း အခက်အခဲမဖြစ်အောင် နီးစပ်ရာမှာ ဝှီးခွဲတွေ ထားရှိပေးမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ မသန်စွမ်းသူတွေ လာတဲ့အခါမှာ မဲပေးနိုင်အောင် အရေးပေါ်အခန်းတွေကို မဲရုံတိုင်းမှာ စီစဉ်ဆောင်ရွက်ထားရှိပေးသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်”ဟု ပြောသည်။

ဒလမြို့နယ်အတွင်း မဲဆန္ဒရှင် ပြည်သူများ၏ မဲပေးခွင့်မဆုံးရှုံးစေရေးအတွက် ပုံစံ(၃)ဖြင့် လျှောက်ထားသူ ၂၉၂၃ ဦး၊ ပုံစံ(၄)ဖြင့် ကန့်ကွက်နိုင်လင်းကျော်(ဒလ)



ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပရန်

၇၂
ရက်သာ

လိုတော့သည်။

ပြည်တွင်းရှိ သက်ဆိုင်ရာ မဲဆန္ဒနယ်ပြင်ပရောက်
မဲဆန္ဒရှင်များ ကြိုတင်ဆန္ဒမဲပေးခြင်း

- သက်ဆိုင်ရာ သင်တန်း၊ ကျောင်း၊ ဆေးရုံ၊ အချုပ်ခန်း အကြီးအမှူးများသည် မိမိတို့ဌာနတည်နေရာ သက်ဆိုင်ရာ ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲများနှင့် ဆက်သွယ်၍ ပုံစံ (၁၅) များကို တောင်းခံသွားရန်
- သက်ဆိုင်ရာ သင်တန်း၊ ကျောင်း၊ ဆေးရုံ၊ အချုပ်ခန်း အကြီးအမှူးများသည် မဲဆန္ဒရှင်များက ပြည်သွင်းပြီးသည့် ပုံစံ (၁၅) များကို သက်ဆိုင်ရာမြို့နယ် ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲများသို့ ၂၆-၈-၂၀၂၀ ရက်အရောက် ပေးပို့သွားရန်
- မြို့နယ်ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲများသည် ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ်နှင့် စာအိတ်များကို သက်ဆိုင်ရာ သင်တန်း၊ ကျောင်း၊ ဆေးရုံ၊ အချုပ်ခန်းများသို့ ၇-၁၀-၂၀၂၀ ရက်အရောက် ပေးပို့ရန်
- သက်ဆိုင်ရာ သင်တန်း၊ ကျောင်း၊ ဆေးရုံ၊ အချုပ်ခန်းများတွင် ၈-၁၀-၂၀၂၀ ရက်မှ ၂၁-၁၀-၂၀၂၀ ရက်အတွင်း သင့်လျော်သည့်ရက်၌ ကြိုတင်ဆန္ဒမဲပေးနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ရန်
- ဆန္ဒပြုပြီး ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ်ပါ စာအိတ်များကို သက်ဆိုင်ရာ မြို့နယ် ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲများသို့ ၈-၁၁-၂၀၂၀ ရက်နေ့ ညနေ ၄ နာရီထက် နောက်မကျဘဲ အရောက်ပေးပို့သွားရန်။

ဆီဆိုင်မြို့နယ်၌ မဲဆန္ဒရှင်စာရင်းများ ပြည့်စုံမှန်ကန်မှုရှိစေရေး
ကျေးရွာအရောက် တစ်အိမ်တက်ဆင်း တိုက်ဆိုင်စစ်ဆေး

ဆီဆိုင် ဩဂုတ် ၂၇
ရမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) ပအိုဝ်းကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရ ဒေသ ဆီဆိုင်မြို့နယ်၌ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် နိုဝင်ဘာ ၈ ရက် တွင်ကျင်းပမည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် ဆန္ဒမဲပေးခွင့်ရှိသူများအားလုံး ဆန္ဒမဲပေးနိုင်ရေး မဲဆန္ဒရှင်စာရင်းများ ပြည့်စုံမှန်ကန်မှုရှိစေရေး တိုက်ဆိုင်စစ်ဆေးခြင်းများကို ယမန်နေ့ နံနက်ပိုင်းက နားခိုက်ကျေးရွာအုပ်စု ထမိဇာမိ (တောင်)ကျေးရွာ၊ ဘန်ဗွီးကျေးရွာအုပ်စု လွယ်မန်ကျေးရွာ၊ ဘန်းယဉ်ကျေးရွာအုပ်စု ဥယျာဉ်(ရှေ့)ကျေးရွာနှင့် ကွက်သစ်ကျေးရွာသို့ သွားရောက်ပြီး တစ်အိမ်တက်ဆင်း ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ မဲဆန္ဒရှင်စာရင်းများ တိုက်ဆိုင်စစ်ဆေးရာ တွင် မဲဆန္ဒရှင်စာရင်းပြည့်စုံမှန်ကန်စေရေးအတွက် မြို့နယ် ဥပဒေအရာရှိ ဦးဇော်မျိုးစေး၊ မြို့နယ်ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ သက်ဆိုင်ရာကျေးရွာအုပ်စု အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများနှင့် ရပ်/ကျေးစာရေးတို့ ပူးပေါင်း၍ မဲစာရင်းနှင့် အိမ်ထောင်စုစာရင်း မှန်ကန်မှု ရှိ/မရှိ၊ အသက် (၁၈)နှစ်ပြည့်ပြီးသူတိုင်း မဲပေးပိုင်ခွင့်မဆုံးရှုံးစေရေး၊ ကြိုတင်မဲပေးနိုင်ရန်အတွက် လျှောက်ထားသူများအား ပုံစံ(၁၅)ဖြင့် ထည့်သွင်းပေးခြင်း၊ ဆန္ဒမဲစာရင်းပါ အချက်အလက်များ မှန်ကန်မှုရှိစေရေး၊ မဲစာရင်းတွင် အမည်မပါဝင်သူများအား ပုံစံ(၃)ဖြင့် ပြန်လည်လျှောက်ထားနိုင်ရေး၊ မဲစာရင်းတွင် မပါဝင်သင့်သည့် အမည်စာရင်းများ ပါဝင်နေပါက ပုံစံ(၄)ဖြင့် ကန့်ကွက်ခြင်းနှင့် မဲစာရင်းပါအချက်အလက် မှားယွင်းမှုများကို ပြင်ဆင်လျှောက်ထားနိုင်စေရေးတို့ကို တစ်အိမ်တက်ဆင်း ကွင်းဆင်းတိုက်ဆိုင်စစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဆီဆိုင်မြို့နယ်တွင် ရက်ကွက် ခြောက်ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာအုပ်စု ၁၃ အုပ်စု၊ ကျေးရွာပေါင်း ၃၂၂ ရွာအတွက် မဲရုံ ၉၃ ရှိပြီး ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူ ၉၆၀၆၉ ဦးရှိကြောင်း သိရသည်။

ခွန်ရဲထွေး(ဆီဆိုင်)

အမျိုးသားကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်မှုကြီးတစ်ခုအနေနဲ့ မြင်စေချင်



စစ်တွေက ပြည်သူတွေနဲ့ တခြားကူးစက်မယ်လို့ ခန့်မှန်းရတဲ့ မြို့နယ်တွေက ပြည်သူတွေကို ကျန်းမာရေး စစ်ဆေးမှုပေးမယ်။ ကုသမှုလည်းပေးပါမယ်။ လိုအပ်သလို အားလုံးဆောင်ရွက်ပေးပါမယ်။ အထူးအစီအစဉ်တွေလည်း ချမှတ်ပြီးပါပြီ။ နိုင်ငံတော်သတင်းစာတွေထဲမှာလည်း ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာနက ဘယ်လိုအစီအစဉ် တွေ လုပ်ထားတယ်ဆိုတာကို ကြေညာပါမယ်။ အများပြည်သူက သိရှိနားလည်ပြီး ယုံကြည်စိတ်ချမှုရှိအောင်လို့ပါ။ ကျွန်မတို့ ဒီကိစ္စအောင်မြင်ရေးအတွက်က စစ်တွေမြို့နယ် တစ်ခုတည်း၊ ရခိုင်ပြည်နယ် တစ်ခုတည်းလုပ်ရမယ့် ကိစ္စမဟုတ်ပါဘူး။ ပြည်ထောင်စုတစ်ခုလုံးက လုပ်ရမယ့်ကိစ္စ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ကျွန်မစောစောကပြောသလို အမျိုးသားကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်မှုကြီးတစ်ခုအနေနဲ့ မြင်စေချင်ပါတယ်။ ကျွန်မတို့အားလုံး ဝိုင်းလုပ်မှ အောင်မြင်နိုင်မှာဖြစ်ပါတယ်။ အောင်လည်းအောင်မြင်မယ်လို့ ယုံကြည်ပါတယ်။

(Coronavirus Disease 2019 (COVID-19) ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး အမျိုးသားအဆင့် ဗဟိုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ၊ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ဩဂုတ်လ ၂၄ ရက်နေ့တွင် ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း COVID-19 ရောဂါဖြစ်ပွားမှု နောက်ဆုံးအခြေအနေများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြည်သူ့သို့ အစီရင်ခံတင်ပြသည့် မိန့်ခွန်းမှ ကောက်နုတ်ချက်)

COVID-19 ရောဂါ စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှုနှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း

(၂၇-၈-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ နံနက် (၈:၀၀) နာရီ

COVID-19 ရောဂါအတွက် ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးခဲ့မှုအခြေအနေထုတ်ပြန်ချက်
(၂၇ - ၈ - ၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ နံနက် (၈:၀၀) နာရီ

- ၁။ (၂၆-၈-၂၀၂၀) ရက်နေ့အတွက် COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးရာတွင် -
 - အမျိုးသားကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲဆိုင်ရာဌာန(ရန်ကုန်)(NHL)မှ ထပ်မံ စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့သော ဓာတ်ခွဲနမူနာ (၈၄၅)ခု၊
 - ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲဆိုင်ရာဌာန(မော်လမြိုင်)မှ ထပ်မံစစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့သော ဓာတ်ခွဲနမူနာ (၁၆၂) ခုနှင့်
 - ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး၊ ကျောက်ဖြူမြို့မှ စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့သော ဓာတ်ခွဲနမူနာ (၂၄) ခုတို့တွင်-
 - COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် (၆) ဦး တွေရှိခဲ့ရပါသည်။
- ၂။ သို့ဖြစ်ရာ (၂၆-၈-၂၀၂၀) ရက်နေ့အတွက် COVID-19 ရောဂါဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးရာတွင် -
 - အမျိုးသားကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲဆိုင်ရာဌာန(ရန်ကုန်) (NHL)မှ (ပထမ+ဒုတိယအသုတ်) ဓာတ်ခွဲနမူနာ (၁,၂၈၄)ခု၊
 - ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန(DMR)မှ ဓာတ်ခွဲနမူနာ (၃၁၈)ခု၊
 - ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲဆိုင်ရာဌာန(မန္တလေး)မှ ဓာတ်ခွဲနမူနာ (၇၃)ခု၊
 - ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲဆိုင်ရာဌာန(မော်လမြိုင်)မှ (ပထမ+ဒုတိယအသုတ်) ဓာတ်ခွဲနမူနာ (၄၃၂)ခု၊
 - ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး၊ စစ်တွေမြို့မှ ဓာတ်ခွဲနမူနာ (၂၃)ခု၊
 - ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး၊ ကျောက်ဖြူမြို့မှ ဓာတ်ခွဲနမူနာ (၂၄) ခုနှင့်
 - ရန်ကုန်မြို့၊ အမှတ် (၁) တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး (ခုတင်-၁၀၀၀)မှ ဓာတ်ခွဲနမူနာ (၁၄၂)ခု
 - စုစုပေါင်း (၂,၂၉၆)ခုအား စစ်ဆေးခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြု လူနာသစ် (၁၂) ဦး တွေရှိခဲ့ပါသည်။ (ဓာတ်ခွဲအတည်ပြု လူနာသစ် (၆) ဦး တွေရှိကြောင်းကို (၂၆-၈-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီသတင်းတွင် ထုတ်ပြန်ပြီး ဖြစ်ပါသည်။)
- ၃။ (၂၇-၈-၂၀၂၀)ရက်နေ့၊ နံနက် (၈:၀၀) နာရီအထိ မြန်မာနိုင်ငံတွင် COVID-19 ရောဂါဓာတ်ခွဲ အတည်ပြုလူနာ (၅၈၆)ဦး ရှိပြီ ဖြစ်ပါသည်။

	အသစ်	ယခုအထိ စုစုပေါင်း
COVID-19 ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ စုစုပေါင်း (confirmed)	(၆) ဦး	(၅၈၆) ဦး
ကုသမှုခံယူပြီး ရောဂါပိုးကင်းစင်လာသူ (recovered)	(၀) ဦး	(၃၄၅) ဦး
သေဆုံးလူနာ (death)	(၀) ဦး	(၆) ဦး

COVID-19 ရောဂါအတွက် ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးမှုအခြေအနေ
(၂၇ - ၈ - ၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ နံနက် (၈:၀၀) နာရီ

ဇယား(၁)

လူနာ အမှတ်စဉ်	အသက်	ကျား/မ	နေထိုင်ခဲ့သည့် ဝိသေသ	COVID-19 ဓာတ်ခွဲအတည်ပြု လူနာများနှင့် ထိတွေ့မှု	ပြည်ပသို့ ခရီးသွား ရာဇဝင် နှိုင်း/မရှိ	ယခု ဆေးကုသမှု ခံယူနေသည့် / ခံယူစေမည့် ဝေဖန်	COVID-19 ဓာတ်ခွဲ အဖြေ	မှတ်ချက်
581	၆၀	မ	ပြောက်ဦးမြို့ ရခိုင်ပြည်နယ်	ရှိ	မရှိ	ခံနိုင်ပြည်သူ့ဆေးရုံ ဖြောက်ဦးမြို့	တွေ့ရှိ	အသွားအလာကန့် သတ်ထားရှိသူ (ဖြောက်ဦးမြို့)
582	၂၅	မ	ပြောက်ဦးမြို့ ရခိုင်ပြည်နယ်	ရှိ	မရှိ	ခံနိုင်ပြည်သူ့ဆေးရုံ ဖြောက်ဦးမြို့	တွေ့ရှိ	အသွားအလာကန့် သတ်ထားရှိသူ (ဖြောက်ဦးမြို့)
583	၂၇	ကျား	ပြောက်ဦးမြို့ ရခိုင်ပြည်နယ်	ရှိ	မရှိ	ခံနိုင်ပြည်သူ့ဆေးရုံ ဖြောက်ဦးမြို့	တွေ့ရှိ	အသွားအလာကန့် သတ်ထားရှိသူ (ဖြောက်ဦးမြို့)
*584	၃၇	မ	ဘိုမြို့နယ် (ဆေးရုံခိုင်း) ရန်ကင်းမြို့	မရှိ	မရှိ	မတော်တူသူလား အထူးကုဆေးရုံကြီး	တွေ့ရှိ	ထောင်ကြည့်ရုံမှာ (သစ်နံကျွန်း) မကပ်ခဲ့ဘဲ
585	၂၀	မ	ဘူးသီးတောင်မြို့ ရခိုင်ပြည်နယ်	ရှိ	မရှိ	ပြည်သူ့ဆေးရုံ ဘူးသီးတောင်မြို့	တွေ့ရှိ	အသွားအလာကန့် သတ်ထားရှိသူ (ဘူးသီးတောင်မြို့)
586	၀၀	ကျား	ဘူးသီးတောင်မြို့ ရခိုင်ပြည်နယ်	ရှိ	မရှိ	ပြည်သူ့ဆေးရုံ ဘူးသီးတောင်မြို့	တွေ့ရှိ	အသွားအလာကန့် သတ်ထားရှိသူ (ဘူးသီးတောင်မြို့)

* စစ်တွေမြို့နှင့် ခရီးသွားရာဇဝင်ရှိ၍ အသွားအလာကန့်သတ်ထားရှိသူ

ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန

(၂၆-၈-၂၀၂၀) ရက်နေ့တွင် အမျိုးသားကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲဆိုင်ရာဌာန(ရန်ကုန်) (NHL)မှ ထပ်မံ စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့သည့် ဓာတ်ခွဲနမူနာ	(၈၄၅) ခု
(၂၆-၈-၂၀၂၀) ရက်နေ့တွင် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲဆိုင်ရာဌာန (မော်လမြိုင်)မှ ထပ်မံ စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့သည့် ဓာတ်ခွဲနမူနာ	(၁၆၂) ခု
(၂၆-၈-၂၀၂၀) ရက်နေ့တွင် ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး၊ ကျောက်ဖြူမြို့မှ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့သည့် ဓာတ်ခွဲနမူနာ	(၂၄) ခု
COVID-19 (SARS-CoV-2) တွေ့ရှိ (ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ်) (positive)	(၆) ဦး

ဒုတိယအကြိမ် အမျိုးသားလွှတ်တော် (၁၇)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး အောင်မြင်စွာ ကျင်းပပြီးစီး

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂၇
ဒုတိယအကြိမ် အမျိုးသားလွှတ်တော် (၁၇)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး ၁၂ ရက်မြောက်နေ့ကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ အမျိုးသားလွှတ်တော် အစည်းအဝေး ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။



ဒုတိယအကြိမ် အမျိုးသားလွှတ်တော် (၁၇)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး ၁၂ ရက်မြောက်နေ့ ကျင်းပစဉ်။

အစည်းအဝေးတွင် စစ်ကိုင်း တိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၅) မှ ဦးရဲထွဋ်၏ အစိုးရဌာနများတွင် တာဝန် ထမ်းဆောင်လျက်ရှိသော နေ့စား/လပေး ဝန်ထမ်းများအား လခစား အမြတ်တမ်းဝန်ထမ်းများအဖြစ် ခန့်ထားပေးရန် အစီအစဉ် ရှိ/မရှိ မေးခွန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြည်ထောင်စု ရာထူးဝန်အဖွဲ့ အဖွဲ့ဝင် ဦးစောဗယ် လင်တိုင်းက ပြည်ထောင်စုအဆင့်အဖွဲ့ အစည်းများ၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာန များတွင် ဖွဲ့စည်းပုံပါ စတင်ခန့်ရာထူး များ လစ်လပ်သဖြင့် ဝန်ထမ်းသစ်များ ခန့်ထားရာတွင် ပြည်ထောင်စုအစိုးရ အဖွဲ့ရုံးသို့ တင်ပြခွင့်ပြုချက်ရယူပြီး သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနနှင့် အဖွဲ့ အစည်းများသည် စတင်ခန့်ရာထူးများ အတွက် သတ်မှတ်အရည်အချင်းများ နှင့်ပြည့်စုံသူ ပြင်ပပုဂ္ဂိုလ်များအား စာမျက်နှာ ၅ ကော်လံ ၁ သို့ ၀

မည်သည့်အသွင်သဏ္ဍာန်ဖြင့် ကျူးလွန်သည့် အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်များကိုမဆို မြန်မာနိုင်ငံက ဆက်လက်တိုက်ဖျက်သွားမည်

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ မတ်လ ၂၃ ရက်နေ့က ထုတ်ပြန်ခဲ့သည့် ကုလသမဂ္ဂ အတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ တစ်ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးတိုက်တွန်းပြောကြားချက်ကို ထောက်ခံသောအားဖြင့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၁ ရက်နေ့တွင် ကုလသမဂ္ဂလုံခြုံရေးကောင်စီမှ ဆုံးဖြတ်ချက်အမှတ် S/RES/2532 (2020)ကို အတည်ပြုချမှတ်ခဲ့ပါသည်။
ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါကြောင့် ကြီးမားသည့် ထိခိုက်နစ်နာမှုများ ဖြစ်ပေါ် နေသည့် အချိန်တွင် အထူးလိုအပ်လျက် ရှိသော ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို အထောက်အကူဖြစ်စေသည့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး အစီအစဉ်ကို မြန်မာနိုင်ငံက ကြိုဆိုသည်။
ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ တိုက်တွန်းချက်အရ မြန်မာ့တပ်မတော်သည် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ မေလ ၁၀ ရက် နေ့မှ ဩဂုတ်လ ၃၀ ရက်နေ့အထိ ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲကြောင်း ကြေညာချက်တစ်ရပ်ကို ထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီး၊ အဆိုပါ ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲခြင်းကို ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၃၀ ရက်နေ့အထိ သက်တမ်းတိုးမြှင့်ကြောင်း ကြေညာ ခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။
ရှေ့ညီတည်တံ့သည့် တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုရရှိစေရန်အတွက် အကြမ်းဖက်မှုကို တိုက်ဖျက်သွားရေးသည် နိုင်ငံတိုင်း၏

တာဝန်ဖြစ်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံသည် “မည်သူက မည်သည့်နေရာတွင်ဖြစ်စေ၊ မည်သည့်ပုံစံ၊ အသွင်သဏ္ဍာန်၊ လှုံ့ဆော်မှု ကြောင့်ဖြစ်စေ ကျူးလွန်သည့် အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်များ၊ နည်းလမ်းများနှင့် ကျင့်သုံးမှုများအားလုံးကို လက်ခံနိုင်ဖွယ် မရှိသော ရာဇဝတ်မှုအဖြစ် ပြတ်သားစွာ ရှုတ်ချသည့်” လုံခြုံရေးကောင်စီ၏ ဆုံးဖြတ်ချက်အမှတ် S/RES/1269 (1999) ကို ထောက်ခံသည်။
မြန်မာနိုင်ငံသည် အကြမ်းဖက်မှုကို ဆက်လက်၍ တိုက်ဖျက်သွားမည်ဖြစ်ပြီး၊ ပြည်သူ့ပြည်သားများအား အကြမ်းဖက် မှုလုပ်ရပ်အားလုံး၏အန္တရာယ်မှ အကာအကွယ်ပေးရမည့် တာဝန်ဝတ္တရားများကို ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်သည်။
နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန နေပြည်တော် ရက်စွဲ။ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၂၇ ရက်

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးမှ စေတနာ့ဝန်ထမ်း ၃၅ ဦး ရခိုင်ပြည်နယ်သို့ ထွက်ခွာ



မန္တလေး ဩဂုတ် ၂၇
ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ် ထိန်းချုပ် ရေးလုပ်ငန်းများ၌ မိမိဆန္ဒအလျောက် ယာယီ တာဝန်ထမ်းဆောင်ကြမည့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အတွင်းမှ စေတနာ့ဝန်ထမ်း ၃၅ ဦးသည် ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက မြန်မာအမျိုးသားလေကြောင်း အထူးလေယာဉ်ဖြင့် မန္တလေးအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ

လေဆိပ်မှ ထွက်ခွာသွားကြသည်။
အဆိုပါအဖွဲ့သည် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးမှ ရခိုင်ပြည်နယ်သို့ ပထမအကြိမ်သွားရောက်၍ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ် ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းများ တွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မည့်အဖွဲ့ဖြစ်ပြီး ၎င်း အဖွဲ့အား မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာဇော်မြင့်မောင်၊ တိုင်းဒေသကြီး

လွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာခင်မောင်ဌေး၊ မန္တလေးမြို့တော်ဝန် ဒေါက်တာရဲလွင်၊ လူဝင်မှုကြီး ကြပ်ရေးနှင့် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် ဝန်ကြီး ဦးအောင်ကြည်၊ အစိုးရအဖွဲ့အတွင်းရေးမှူး ဦးမြင့်လွင်နှင့်တာဝန်ရှိသူများ၊ တိုင်းဒေသကြီး ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနမှ စာမျက်နှာ ၁၈ ကော်လံ ၅ သို့ ၀

COVID-19 ရောဂါ ပြည်တွင်းကူးစက်မှု အခြေအနေအရ ဖွင့်လှစ်ထားရှိသော အခြေခံပညာအထက်တန်းအဆင့်ကျောင်းများ (ပုဂ္ဂလိကကျောင်းများနှင့် ဘုန်းတော်ကြီးသင်ပညာရေး ကျောင်းများအပါအဝင်)အား ပိတ်ထားခြင်း

ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း ပြည်တွင်းကူးစက်မှုဟု သုံးသပ်ရသော COVID-19 ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူများထဲမှ ဆင့်ပွားကူးစက်ခံရသူများတွင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ ဆရာ ဆရာမများ ပါဝင်လာကြောင်း တွေ့ရှိရသဖြင့် နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်များတွင် ဖွင့်လှစ် ထားရှိသော အခြေခံပညာအထက်တန်းအဆင့်ကျောင်းများ (ပုဂ္ဂလိက ကျောင်းများနှင့် ဘုန်းတော်ကြီးသင်ပညာရေးကျောင်းများအပါအဝင်) အား (၂၇-၈-၂၀၂၀) ရက်မှစ၍ ပိတ်ထားပါကြောင်း။

ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန

ကြေးမုံ ယနေ့ ဖတ်စရာ

ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ပိုးထက် ပျံ့နှံ့နှုန်းမြန်သည့် သတင်းအမှားပိုင်းရပ်စ်

ဆောင်းပါး စာမျက်နှာ » ၆